
Svitenes iedzīvotāju padomes kopsapulces protokols 04/24 

Svitenē 

 2024.gada 26. jūnijā. 

Sapulce tiek atklāta plkst.17.55 

Sapulces norises vieta: Svitenes saieta nams, lielā zāle. 

Sapulcē piedalās: Vita Reinfelde, Ina Čekava, Gundega Kaulene, Maruta Štelce – Kaulene, Laura Upīte 
un Sandra Kerēvica. 

Sapulcē nepiedalās: nav 

Darba kārtība: 

1. Svitenes pagasta ģērboņa prezentēšana. 

Sandra Kerēvica prezentēja Svitenes pagasta ģērboņa idejas. Ģērbonis nepieciešams, lai atspoguļotu 
Svitenes identitāti. Ir bijušas tikšanās ar māksliniekiem Juri Ivanovu un Ilzi Lībieti. Galvenais 
pamatuzdevums ir vietējās identitātes atspoguļojums, tomēr kā izaicinājums ģērboņa izveidei, esot 
hieraldikas likumību ievērošana. Idejas ģērbonim tiek meklētas vēsturē, dabas vērtībās un vietas 
simbolos. Tiek prezentēti vairāki varianti: Svitenes burbuļsakta, Zemgales bruņču raksts un Zemgaļu 
krustadata. Visi šie piedāvājumi no iedzīvotāju padomes locekļiem tika noraidīti., kā arī atrasti 
iemesli, kāpēc nevaram izmantot piedāvātos ģērboņus.  

Vēl tiek piedāvāti risinājumi, kas atrodami dabā un Svitenes muižas telpās. Dabā, tas ir dižskabārdis, 
jo Svitenē tas ir atrodams vairākās vietās. Muižas telpās auna galva un lāpa.  

Iedzīvotāju padomes sapulcē nolemts, ka uz tālāku balsošanu un izstrādi virzam ģērboņus ar 
dižskabārdi un lāpu.  

2. NVO "Mums pieder pasaule" līdzdalības nodarbības un jauniešu aptaujas apkopojums. 
Prezentē Vita Reinfelde. 

NVO "Mums pieder pasaule", no 2024.gada 15.-19.aprīlim Pilsrundāles vidusskolā veidoja 
līdzdalības nodarbes, kur tika noskaidrots, kas jauniešu prāt būtu jāuzlabo skolā un vietā, kur jaunieši 
dzīvo. Nodarbībās piedalījās 10 Pilsrundāles vidusskolas klases – no 5. līdz 11. klasei. Pavisam 131 
jaunieši.  

Apskatījām rezultātus tieši par Sviteni un ļoti liels prieks, ka bērni vēlas uzlabojumus tieši ārtelpās, 
un nav minēts internets. Nākotne nav zudusi un bērni labprāt pavada laiku ārā, svaigā gaisā. 

Jaunieši Svitenē vēlētos diezgan realizējamas iespējas; nojumi un galdu Saules dārzā, parkā atjaunot 
basketbola grozu, renovētas ēkas, velo trasi, kā arī skeitparku. Labiekārtotu peldvietu. Vairāk vēlmes 
pēc pasākumiem. Kā arī nerealizējamas lietās, kā, piemēram,  Lidl un Hesburger.   

3.  Atgādinājums par Viedo cienu.   

 Aicinājums noskatīties Rīta Panorāmu, kas tika rādīta 26.06.24 no rīta par Viedo ciemu, un izteikt savas 
idejas.   

4. Secinājumi 



Jūtams lepnums par ģērboņa izveides procesu Svitenei, savas identitātes apliecināšanai un 
izcelšanai.  Kā arī prieks par jauniešu idejām apkārtējās vides labiekārtošanai.  

Sapulce tiek slēgta plkst. 18.40.  

Sapulces vadītājs: Vita Reinfelde 

paraksts, tā atšifrējums  

Protokolists: Maruta Štelce – Kaulene  

paraksts, tā atšifrējums 

 



26.jūnija 2024.gada Iedzīvotāju kopsapulces protokols. 

Svitenē 

 

Neskaitot konsultatīvās padomes locekļus, uz sapulci ieradās 7 personas, ieskaitot 

A.Sietiņu. Kopā 13 personas.  

Apspriestās tēmas, ieteikumi, problēmas:  

1. A. Sietiņš sniedz atbildes par iepriekšējā Iedzīvotāju kopsapulcē uzdotajiem 

jautājumiem.  

2.  Uz Centra ielas satiksme neesot tik intensīva, lai liktu guļošos policistus. Lai 

izvērtētu uzlikšanu un iekļaušanu budžetā, jāraksta atkārtoti iesniegums 

pašvaldībai.  

3. Ja vēlamies, lai Svitenes pagastā pie veikala Aibe uzstāda spoguli, nepieciešams 

rakstīt iesniegumu Latvijas valsts ceļiem.  

4. Ēka Kamenes – ēka tiks renovēta un pēc renovācijas tā būs sociālā māja, kur 

plānots izmitināt nosodītos pēc atbrīvošanas, maznodrošinātos un trūcīgos. 

Šķūnīši vairs nebūs, jo ēkā būs centrālā apkure. Ēkas pārbūves izmaksas 1.89 

miljoni, no tiem 612 tūkstoši EUR, Eiropas līdzfinansējums.  

5.  Privātīpašumos, kuros nav nopļauta zāle, pašvaldība varot uzlikt tikai lielāku 

nodokli. Arī neizpļautajiem mazdārziņiem, neko nevarot izdarīt, jo likumā tā 

esot kā dabīgā pļava. Arī pašvaldība mazdārziņus bez īpašniekiem nepļauj.Par 

to sodu nevarot uzlikt.  

6. Par tīkla uzstādīšanu stadionam, gar ceļa malu, jāraksta iesniegums sporta 

organizatoram Valtam Smilgam, lai tas tiktu ieplānots budžetā. 

7. Iedzīvotāji izsaka aicinājumu gan privātmājām, gan arī daudzīvokļu mājām 

uzstādīt numurus, lai vieglāk būtu atrast adreses gan glābšanas dienestiem, 

policistiem, kurjeriem. 

8. Taciņa, kas iet uz veikalu Vesko ir šķības, ar saplēstām betona plāksnēm. Lūdz 

pašvaldībai rīkoties.  

9. Sūdzības par nepļautām ceļmalām. Ceļmalas varot nepļaut līdz pat 15.jūlijam, 

tas ierakstīts Zemnieku saeimas noteikumos, zāles nepļaušana, sargājot 

putniņus un dzīvnieciņus.  

10. Par saplēstiem aku vākiem, neaiztaisītām akām, jāraksta iesniegums 

Komunālservisam. 

11. Iedzīvotāji interesēja, kas tagad atbild un kontrolē Svitenes iekšējos darbus. 

A.Sietiņš informē, ka tas ir Ralfs Šastakovičs. Iedzīvotāji vēlas nākamajā 

sapulcē iepazīties ar R. Šastakoviču.  

12. Sūdzības par aizaugušo Dārza ielu. Aizaugusi ar zariem, neredz ceļa zīmes un 

laternas. Nav kas apseko. No A.Sietiņa puses tiek apsolīts, ka notiks apsekošana, 

lai izvērtētu nepieciešamās darbības.  

13. Vēlme pēc gājēju taciņas turpinājuma no parka līdz Dārza ielas galam.  

14. Lūgts uzlabot Parka ielas ceļa stāvokli. Kaut vai uzberot šķembu. A.Sietiņš 

informē, ka šī iela ir norādīta kā bezseguma ceļš. Ja tiks veiktas kādas darbības, 

tā uzreiz būs seguma maiņa.  



15. Bedre Ezera ielā, sliktais ceļa segums gar veikalu Vesko un starp jaunajām 

mājām. Tikšot veikta izpēte, kura ir pašvaldības teritorija, kur jāveic remonts.Ja 

teritorija būs pietiekama liela, tad sūtīs mašīnu veikt remontus. Pašlaik dēļ 

bedres Ezera ielā, to nevarot darīt, neatmaksājas. Tiks precizēts, kam jākopj 

laukums pie veikala Vesko, veikala īpašniekiem, vai pašvaldībai.  

16. Svitenes pagasta ģērboņa prezentēšana iedzīvotājiem. Iedzīvotāju viedoklis 

sakrīt ar padomes viedokli par ģērboņa izvirzīšanu balsošanai, tas ir 

dižskābārdis un lāpa.  

Kopumā sapulce bija ļoti vērtīga, saņemti dažādi viedokļi, kas raisīja diskusijas. 

Iedzīvotāji tika aicināti vērsties arī privāti pie konsultatīvās padomes locekļiem, ja 

rodas kādas idejas. Aicināti izmantot iespēju un doties arī uz pieņemšanām pie 

A.Sietiņa.  

 


